
Bestyrelsesmøde SKAT Fritid & Idræt - 24. maj 2012 

 

Deltagere: 

Svend Mandel 

Jacob Bork Klitgaard 

Morten Grejsler 

Sussie Olesen 

Jesper Vestergaard 

Jørn Olsen  

Annette Friis Nielsen 

Winnie Wolf Andersen 
 

Dagsorden: 

1. idrætsdagen 2013 

a) skønnet deltagerantal 

b) aktiviteter 

c) musik 

d) middag 

e) tilbagemelding til Fredericia Idrætscenter 

2. idrætsdagen 2012 

a) status fra Horsens (Jesper) 

b) status fra København (Annette) 

3. repræsentantskabsmødet 2012 

a) opfølgning 

b) udestående beslutninger 

4. jubilæumsåret 2013 

a) formandsmøde 

b) stævne i februar 

5. Bike & Run – status 

6. regnskab 

a) tilskud (ansøgninger og årligt aktivitetstilskud) 

b) generel status 

7. Eventuelt – herunder næste møde 

 



Svend Mandel bød indledningsvis Sussie Olesen velkommen i bestyrelsen.  

 

Ad punkt 1 – idrætsdagen 2013 

a) Det blev på årets repræsentantskabsmøde ikke rigtig klarlagt, hvordan dagen 2013 

skal afholdes. Vi skal have meldt et foreløbigt deltagerantal ind til Fredericia 

Idrætscenter. Vi kan nok ikke helt tage udgangspunkt i det deltagerantal, som der 

bliver i år. Et umiddelbart bud vil være 2500 deltagere til stævnet om dagen – og 

omkring 1000 – 1100 deltagere i aftenfesten. 

 

b) Med hensyn til de aktiviteter, der skal udbydes, har vi tidligere haft discipliner så som 

rundbold, petanque, fodbold, løb, gang, golf og volleyball på tale. Derudover har det 

været drøftet, om der også skal være nye discipliner på programmet – evt. både som 

faste aktiviteter og/eller som drop-in-aktivitet.  

 

Discipliner som floorball og høvdingebold kunne være en mulighed som fast aktivitet? 

Derudover skal være en ”aflastning” for petanque – måske bowling kunne være en 

mulighed.. Af Drop-in-aktiviteter kunne der udbydes skydning og bueskydning – som 

begge kræver instruktør. Skydning var også en stor succes Skjern og i Tønder 

 

Det blev besluttet at tilbyde følgende discipliner, som ”faste aktiviteter”: 

rundbold  

fodbold  

petanque  

gang  

løb  

volley  

golf  

høvdingebold  

floorball  

bowling  

badminton  

 

Som drop-in-aktiviteter, vil vi gerne tilbyde: 

skydning  

bueskydning  

dart  



zumba  

bordtennis  

bordfodbold  

adgang til svømmehal (som også er åben for offentligheden)  

 

Disse drop-in-aktiviteter må drøftes med arrangørerne – for at finde ud af, hvad der 

er praktisk muligt. 

 

c) Med hensyn til musik, har Morten tidligere indhentet et uofficielt tilbud på et 80´er 

band. Det blev besluttet, at Morten derudover skal undersøge hvad bandet ”Schmidt & 

Co” skal have for at spille til aftenfesten. Når begge tilbud foreligger, trækkes der af 

på, hvem der skal entreres med. 

d) Middagen kommer sandsynligvis til at bestå af en buffet, men der trækkes endeligt af 

på dette senere 

e) Svend ringer til Fredericia Idrætscenter, når referatet af dette møde foreligger, 

med henblik på at få arrangeret et møde med dem. Det forventes, at der på dette 

møde vil blive trukket endeligt af på hvilke discipliner, der skal udbydes, hvorefter de 

lokale foreninger kan kontaktes med henblik på at få uddelelegeret planlægning af 

discipliner/turneringsplaner til dem! 

 

Indbydelsen skal ud omkring 1. marts 2013, idet tilmeldingsfristen af hensyn til 

planlægningen skal være medio april.  

 

Ad punkt 2 – idrætsdag 2012 

a) Horsens 

Ikke alle har meldt tilbage endnu – trods tilmeldingsfrist 23. maj!  

 

Foreløbige tal:  

Der er tilmeldt 1246 personer til stævnet om dagen, og 669 til aftenfesten. Horsens – 

forventer, at komme op på 1500 deltagere om dagen, og 700 til festen. 

Fordeling på disciplinerne: 

6 hold i floorball, 5 hold i fodbold, 1 oldboys hold (spørger om disse vil flyttes over på 

alm fodbold), gang – individuel 198 tilmeldte, gang - bankohold 36 hold tilmeldt (265 

personer), golf – begynder: 21, golf – øvede: 35, høvdingebold 15 hold (110 personer), 

løb 86 personer, petanque 92 hold (186 deltagere – hvilket jo ikke stemmer. Det 



skyldes, at nogle hold har deltagere fra 2 forskellige SC, og at begge SC ikke har 

meldt tilbage endnu ), rundbold 7 hold (81 deltagere), volley 21 hold (151 deltagere). 

 

b) København 

Indbydelse udsendt den 24. maj.  Der tilbydes 14 idrætsgrene, og tilmeldingsfristen 

er ultimo juni.  

Blandt de discipliner, der udbydes, er banecykling – med instruktør (oplagt når 

stævnet afholdes i Ballerup Super Arena), yoga, basketball, bordtennis, zumba, 

frisbee golf. Derudover tilbydes der drop-inaktiviteter som bordfodbold og Wii. 

Festen skal også afholdes i selve Arenaen – så den skal ryddes inden festen, idet der i 

hallen - udover banecykling - også afholdes badminton, floorball og basketball. 

 

Det er usikkert, i hvilket omfang pensionistforeningens kontaktperson har 

videreformidlet indbydelsen til VEST-stævnet, da der ikke er modtaget tilmeldinger 

fra pensionister. Svend sender ØST-indbydelsen til pensionistforeningens 

kontaktperson og gør samtidig opmærksom på, at tilmeldingsfristen til VEST-stævnet 

er passeret, og at der ikke kan ske eftertilmeldinger. 

 

På repræsentantskabsmødet blev der snakket om, at der skal tages billeder og 

optages film af idrætsdagene. Svend ville gerne vide, om der er der taget højde for 

dette? I Horsens er der styr på det, idet nogle ”amatørfotografer” tager billeder  

hele dagen igennem. Annette har noteret sig det i forhold til Øst stævnet 

 

Ad punkt 3 – Repræsentantskabsmødet 2012  

a) Opfølgning: 

Der blev på mødet snakket om synlighed – hvad kan vi gøre for at blive mere synlige? I 

den forbindelse blev der talt om at lave flyers, strøgaver til udenlandske stævner m.m. 

Der er i år afsat midler til at gøre noget ved synligheden. Udover at kunne promovere 

os ved idrætsdagene i år, skal vi også gerne nå ud i de lokale foreninger! Måske skulle 

der laves en folder, hvor både Skat Fritid & Idræt er beskrevet og også 

lokalforeningerne. Minusset med en folder er, at en folder hurtigt bliver forældet. 

Det blev besluttet, at vi i første omgang starter med at lave ”skellettet” til en folder, 

og så ser efter afholdelse af idrætsdagene, om der her er stof til at tage med i 

folderen.  

Strøgaver skal primært bruges til udlandsstævner, men måske også ved deltagelse i 

lokalstævner i DK? Måske skal strøgaverne være forskellig alt efter disciplinen – 

f.eks. en golfbold til golfturneringer, en bold til fodbold osv.  



Winnie prøver at kontakte Sport & Profil, for at høre hvad de evt. kan tilbyde i 

strøgave-artikler. 

”Indblik” efterspørger stof til deres artikler. Vi er desværre ikke gode til at fordre 

med stof til Indblik. Idrætsdagen er oplagt at skrive om til Indblik- ligesom Bike & 

Run og DHL-stafet.   

Motionskampagne bliver også næste år lagt i januar – februar efter samme koncept 

som i år.  Med hensyn til systemet Super Nova laver Jørn en vejledning i brug af 

systemet. Derudover undersøger Jørn om der bliver mulighed for at åbne for adgang 

til systemet fra en SKAT Pc’er. (lige nu kan det ikke lade sig gøre pga. firewall!) 

Der blev også på repræsentantskabsmødet snakket om idrætsdagkonceptet fra 2014 

og fremefter. Der blev ikke rigtigt konkluderet på, hvad vi skal gøre fremadrettet 

med hensyn til idrætsdagene. Hvad er det fremtidige koncept? Mange er ikke vilde 

med landsdækkende stævner, men nu afventer vi 2013 stævnet, som jo er 

landsdækkende. Rent praktisk er det en udfordring med landsstævner – for hvem kan 

huse så mange? 

Svend skal snart have møde med Karsten Junker om idrætsdagene i fremtiden – 

herunder hvem der skal stå for planlægning af idrætsdagen? Skat Fritid & Idræt eller 

ledelsessekretariaterne rundt omkring? Det er bestyrelsens opfattelse, at det 

fortsat skal være SKAT Fritid & Idræt, der er initiativtager, ligesom det er vigtigt, 

at der er en central økonomisk ramme for afholdelsen. 

 

 

 

Ad punkt 4 – jubilæumsåret 2013 

a) Formandsmøde afholdes igen i foråret 2013, hvor jubilæet kan markeres. 

Jubilæumsdagen er den 24. februar 2013 (40 års jubilæum).  

b) Det blev derudover diskuteret, hvordan jubilæet derudover skulle markeres? Måske i 

form af et jubilæumsskrift, og/eller markering af jubilæet til idrætsdagen 2013 (evt. 

uddeling af strøartikler?) En anden mulighed var at uddele en symbolsk gave til alle 

medlemmer i landet (via de lokale foreninger og ud fra indberetningstallene 2013!) 

Bestyrelsen arbejder videre hermed, men det blev konkluderet, at der ikke vil blive 

udgivet et særskilt jubilæumsskrift. 

c) Stævne i februar 2013 – skal vi for 3. gang prøve at afholde et stævne eller skal vi i 

stedet give et ekstraordinært tilskud til deltagelse i Landskredsens stævne i 

efteråret 2013? Bestyrelsen konkluderede, at der ikke i 2013 indbydes til særskilt 



forårsstævne, da idrætsdagen ligger allerede i juni måned 2013. Det blev aftalt, at 

det på formandsmødet 2013 tages op, om deltagelse i landskredsstævnet 2013 skal 

være gratis i anledning af jubilæet. Der skal selvfølgelig være en klausul indlagt, 

således at udeblivelse medfører, at man skal betale deltagergebyret! Fordelen ved 

deltagelse i Landskredsstævnet frem for selv at prøve at afholde et, er at 

bestyrelsen ikke får arbejde ud af det, og der vil ikke ske aflysninger, selvom vi er 

meget få fra SKAT der deltager.  

 

Ad punkt 5 – Bike & Run 

Status pt. (idet det er tale om løbende tilmelding): 

 

Løbsby Dato Forening Tilmeldingsfrist Antal hold 
Nyborg 6. 5  20. april 0 

Hillerød 9. 5 Fredensborg 20. april 2 

Fredericia 22. 5 Middelfart 7. maj 1 

Vordingborg 2. 6  16. maj 0 

Sønderborg 2. 6  16. maj 0 

Korsør 6. 6 Korsør 21. maj 0 

Nørresundby 12. 6 Ålborg 24. maj 5 

Odense 16. 6 Odense 24. maj  

Århus 14. 6 Århus 30. maj  

København 18. 6 København 30. maj  

Ringkøbing 2. 9 BC,Ringkøbing 17. august  

Helsingør 9. 9  23. august  

Sæby 15. 9 Ålborg 31. august  

Kolding 16. 9  31. august  

Roskilde 22. 9 Roskilde 7. september  

Herning 22. 9 Herning 7. september  

Horsens 23. 9 Horsens 7. september  

Randers 30. 9 Randers 14. september  

 

Ovenstående opdateres i forbindelse med kommende bestyrelsesmøder, ligesom der 

evalueres på ordningen, når alle løb er gennemført.  

 

Ad punkt 6 – Regnskab 

a) Tilskud 



Der mangler at blive udbetalt tilskud til de lokale foreninger, idet Morten mangler en 

opdateret oversigt inden beløbene kan udbetales. Derudover vil Morten af Svend 

gerne have oplyst, hvem der er kasserere i de lokale foreninger, samt foreningernes 

kontonumre.  

De, der har ansøgt og fået bevilget tilskud, har også fået dem udbetalt af kassereren. 

Vedr. stævne til golfturnering i Manchester, har Finn Lund forhørt sig hos Svend. 

Vedr. Malta er beløbene udbetalt, bortset fra rejsetilskud fra Firmaidrætten. 

b) Generelt: Morten har modtaget tilskuddet fra SKAT. Der udbetales snart tilskud til 

de lokale foreninger – jf. ovenstående. 

 

Ad punkt 7 - Eventuelt 

a) Firmaidrætten indbyder til deltagelse i ”Stortræf 2012”, som løber af stablen den 21. 

– 22. september 2012 i Svendborg. Det er for alle, der er frivillige ledere, 

bestyrelses- eller udvalgsmedlemmer, instruktør eller på anden vis involveret i 

arbejdet i en Firmaidrætsforeningen. 

På Stortræffet 2012 kan man  

 deltage i forskellige workshops med faglig input   

 høre om fremtidens motionsvaner 

 møde andre aktive firmaidrætsfolk og udveksle erfaringer 

 hente inspiration og få nye ideer med hjem til egen forening 

 dyrke det gode sociale samvær 

Derudover vil der være diverse fælles motion-discipliner, som man kan deltage i. 

Morten, Jacob, og Winnie overvejer at deltage. De, der ønsker at deltage, melder 

tilbage til Morten fredag den 25. maj. (tilmelding er efter først-til-mølle-princippet). 

 

b) Svend var til møde i Hillerød i går i Firmaidrætten -regi. Under mødet blev der blandt 

andet snakket om ”åbne arrangementer” – som vil blive tilbudt alle foreninger. Rent 

praktisk får Svend invitationen, som formodentlig ligges på vores hjemmeside samt 

sendes til de foreninger, i det geografiske område, hvor arrangementet udbydes. 

Aktuelt kommer der indbydelse til adventure-race og en golfturnering i Hillerød 

 

På mødet blev der desuden talt om fælles medlemsregistrering (den i februar), idet 

der nu kommer nye regler.  Det er dog ikke sikkert, at landsforeningerne bliver 



omfattet af de nye regler, men kun foreninger i kommune-regi. Men er man tilknyttet 

et specialforbund (f.eks. ”Skytterne”), giver det nogle udfordringer, da man ikke må 

være medlem flere steder i forhold til de nye regler.  

 

c) Næste møde: Enten den 30.8. 2012 i Horsens eller den 10. 10. 2012 i Odense.  

 


